

1. Italian Prime Minister Giorgia Meloni on Friday condemned what she described as an “unjustifiable missile attack” against NATO ally Türkiye after Turkish authorities intercepted a ballistic missile launched from Iran. Meloni expressed solidarity with Türkiye during a phone call with President Recep Tayyip Erdoğan as the two leaders discussed escalating tensions in the Middle East, the Italian prime minister’s office said in a statement.

٢. قال المكتب الإعلامي لوزارة الخارجية العراقية إن "نائب رئيس مجلس الوزراء ووزير الخارجية، فؤاد حسين، استقبل اليوم، القائم بالأعمال في سفارة الولايات المتحدة الأميركية لدى العراق، السيد جوشوا هاريس". وأضاف أن "اللقاء جرى خلاله بحث تطورات الحرب في المنطقة وانعكاساتها على الأوضاع الإقليمية، حيث أكد فؤاد حسين خطورة استمرار الحرب وتداعياتها على أمن واستقرار المنطقة برمتها". وشدد حسين، وفق البيان، على أن "الحكومة العراقية تبذل جهوداً متواصلة لإبعاد تداعيات الحرب عن العراق، والعمل على تجنبه الانزلاق إلى دائرة الصراع، حفاظاً على أمنه واستقراره".

3. Russia and Ukraine have agreed to exchange 300 prisoners each after successful mediation efforts by the UAE and US. It brings the total number of prisoners exchanged between the warring countries to 5,955, with the UAE involved in 20 separate negotiations since the war in Ukraine began. It is also the second swap of its kind in two days, meaning 1,000 prisoners have been freed this week.

٤. أعلن وزير الخارجية الروسي سيرغي لافروف، يوم الأربعاء، توجيه رسالة رسمية إلى نظيره العراقي فؤاد حسين أوضح فيها موقف موسكو ورؤيتها لخفض التوتر الحاصل في المنطقة جراء الحرب الاميركية الاسرائيلية على إيران. جاء ذلك خلال اتصال هاتفي اجراه فؤاد حسين مع لافروف، بحثا خلاله التطورات العسكرية المتسارعة في المنطقة وانعكاساتها السياسية والاقتصادية، بحسب بيان صادر عن الخارجية العراقية.

5. Azerbaijan is evacuating its diplomatic staff from Iran for their own safety. Foreign Minister Jeyhun Bayramov announced the move on Friday. The decision follows Baku’s claim that four Iranian drones crossed its border and injured four people in the Nakhchivan exclave on Thursday. “We cannot put the lives of our people at risk,” Bayramov said.

٦. دعا المرجع الديني الأعلى في العراق علي السيستاني، يوم الأربعاء، المسلمين وأحرار العالم إلى التضامن مع الشعب الإيراني، محذراً من أن استمرار الحرب قد يقود إلى "فوضى عارمة واضطرابات واسعة" في المنطقة. وقال البيان: "يتواصل العدوان العسكري على الأراضي الإيرانية منذ عدة أيام، وقد أدى لحد الآن إلى استشهاد أعداد كبيرة من المواطنين، وبينهم العديد من الأبطال المدافعين عن بلدهم وعشرات الأطفال وغيرهم من المدنيين الأبرياء، بالإضافة إلى وقوع خسائر كبيرة في الممتلكات العامة والخاصة".

7. Lebanon's Prime Minister Nawaf Salam warned Friday of a "looming humanitarian crisis" as the country grapples with an expanding conflict, urging Arab and foreign ambassadors to support diplomatic efforts to end the fighting and help civilians displaced by the violence. He said Lebanon had been "drawn into a devastating war that we did not seek and did not choose," describing the conflict as one "imposed upon us." "Our priority is to stop this war," Salam said. "Our duty is to protect our country and our people."

٨. دعا نائب أمين المجلس الأعلى للأمن القومي الإيراني علي باقري، يوم الأربعاء، السلطات العراقية إلى اتخاذ التدابير اللازمة لمنع الجماعات المعارضة للنظام في طهران من اختراق الحدود بين البلدين في ظل تصاعد المواجهات العسكرية في المنطقة. جاء ذلك خلال اتصال هاتفي أجراه مع مستشار الأمن القومي العراقي قاسم الأعرجي، وقال باقري خلال الاتصال، إن طهران أبلغت دول الخليج بأنها لم ولن تستهدف السفارات أو الحقول النفطية أو أي مواقع مدنية ضمن عملياتها العسكرية، مشيراً إلى أن الضربات اقتصرَت على القواعد الأمريكية. كما طلب المسؤول الإيراني من العراق اتخاذ الإجراءات اللازمة لمنع أي جماعات معارضة من اختراق الحدود بين البلدين، استناداً إلى الاتفاق الأمني الموقع بين العراق وإيران.

9. Qatar expects all Gulf energy producers to shut down exports within weeks if the Iran conflict continues and drives oil to \$150 a barrel, the country's Energy Minister Saad al-Kaabi told *the Financial Times* in an interview published on Friday. Qatar halted its production of liquefied natural gas on Monday, as Iran continued to strike Gulf countries in retaliation for Israeli and U.S. attacks. The country's LNG production is equivalent to about 20% of global supply and plays a major role in balancing both Asian and European markets' demand for the fuel.